
Zastupnik u Skupštini Hercegbosanske županije: Draško Dalić. 

      Skupština Hercegbosanske županije: 

- Predsjedavajući:  

Sukladno članku 195. Poslovnika o radu Skupštine Hercegbosanske županije („Narodne 

novine HBŽ“ broj: 8/03, 14/03, 1/04, 6/05 i 5/08), postavljam slijedeće 

       Z A S T U P N I Č K O   P I T A NJ E 
Predsjedniku Vlade Hercegbosanske županije 
 

Pitanje:  

Tko sprječava Predsjednika vlade Hercegbosanske županije da ispuni svoje obećanje dano 

zastupnicima i javnosti  tijekom svibnja 2018. godine izjavom za medije kako će staviti na 

dnevni red izrađeni Prostorni plan Hercegbosanske županije i dostaviti  ga u proceduru 

usvajanja na Skupštini? Ako nije ni od koga sprječen u realiziranju obećanja oko usvajanja 

Prostornog plana na Vladi i Skupštini kad namjerava ispuniti dano obećanje jer su rokovi već 

odavno istekli? 

Na navedeno pitanje tražim pisani odgovor u u propisanom roku određenim člankom 199. 

Poslovnika o radu Skupštine Hercegbosanske županije („Narodne novine HBŽ“ broj: 8/03, 

14/03, 1/04, 6/05 i 5/08) 

Obrazloženje pitanja: 

U svibnju 2018. godine na sjednici Skupštine Hercegbosanske županije zastupnik u proteklom 

mandatu gosp. Stipe Barun postavio Vam je zastupničko pitanje koje se se odnosilo na 

usvajanje Prostornog plana Hercegbosanske županije.  

Na postavljeno pitanje dali ste tada izjavu da će u roku od desetak dana dokument 

Prostornog plana biti prezentiran i dostavljen Vladi Hercegbosanske županije, a nakon toga 

proslijeđen u skupštinsku proceduru. Ne treba posebno naglašavati da navedeno obećanje 

nije ispunjeno ni do danas. 

Donošenje Prostornog plana Hercegbosanske županije je od velikog značaja za ostvarivanje 

prava građana, stvaranje uvjeta za realiziranje planiranih i najavljivanih investicija i u funkciji 

je gospodarskog i ukupnog društvenog razvoja Županije.  

Nadam se da Vam ne treba posebno naglašavati značaj donošenja jednog takvog dokumenta 

kojim bi se između ostalog u prostoru odredio razmještaj energetske i prometne 

infrastrukture koji je preduvjet da se predstavnici vlasti s prostora Hercegbosanske županije 

koji su na višim razinama mogu zalagati za realiziranje većih infrastrukturnih radova. 



Cilj istinskih predstavnika vlasti iz naše Županije ne smije biti da se radi političkih probitaka i 

izgradnje kulta ličnosti pojedinih predstavnika vlasti s naših prostora i dalje žrtvuje prostor 

Hercegbosanske županije.  

Nema nikakvog opravdanja da se na prostoru Hercegbosanske županije koja zauzima 20% 

prostora FBiH ili 10% BiH ne izvode veći prometni infrastrukturni radovi jer se time pokazuje 

da Vam nije stalo do razvoja Županije, ako pod razvojem ne smatrate izgradnju nogostupa do 

obiteljskih domova političara, asvaltiranje lokalnih putova koji vode do grobalja, izgradnja 

makadamskih putova do planinskih kuća za odmor, otvaranje podružnica „naših“ javnih 

poduzeća, osiguravajućih kuća, banaka, koji služe za izvlačenja novca s prostora 

Hercegbosanske županije.... 

Dosadašnjim vođenjem politike došli smo u takvo stanje da smo u prometnom, a i u svakom 

drugom smislu slijepo crijevo i crna rupa zbog čega nas mnogi zaobilaze u širokom luku. 

Uporedo s tim naš prostor napuštaju sve intenzivnije najpotentniji ljudi i ako se nastavi s 

ovakvom politikom nezamjeranja s onima koji odlučuju u ime nekoga bit ćemo prostor 

staraca koji će ostati pust.   

Napomena: 

Jedan od velikog broj primjera koji govore o zapostavljeni prostora Hercegbosanske županije 

pokazuje i činjenica da se od strane viših razina vlasti planira izgradnja brze ceste Mostar-

Široki Brijeg-Grude-Zagvozd (granica s Republikom Hrvatskom) kojom bi se povezao čvor 

Mostar na autocesti na koridoru Vc s čvorom Zagvozd na Dalmatini. Bilo bi intersantno da 

one koji su se zalagali za ovo rješenje upitate zašto nisu imali u vidu nastavak izgradnje brze 

ceste prema Posušju-Tomislavgradu-Livnu-Bihaću, a isto tako i za naša druga prometna 

rješenja kao što su brza cesta Travni-Bugojno-Kupres-Šujica-Livno-Kamensko te za auto cestu 

Banja Luka-Mliništa-Glamoč-Livno-Split. Navedena i druga pitanja od velikog značaja za 

gospodarski razvoj Hercegbosanske županije u više sam navrata usmeno i pisano upućivao 

predstavnicima vlasti s naših i drugih prostora u BiH i Republici Hrvatskoj. 

Isto tako želim Vas upoznati da se u Vašem okruženju nalaze i osobe koje su davale izjave da 

nije dobro zalagati se za realiziranje većih prometnih investicija kao što su brze ceste i auto 

cesta jer nam polove prostor i na taj način ometaju razvoj gospodarstva.  

S poštovanjem, 

Livno, 21. srpnja 2019. godine. 

           Zastupnik: 

          Draško Dalić 

 


